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PROTOKÓŁ Nr XVII/19 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 28 listopada 2019 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni i sołtysi wg załączonej listy obecności, Burmistrz 

Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras, Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Morawica 

Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnika Miasta i Gminy Morawica Pani Małgorzata Lisicka, 

Honorowy Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Janusz Wojtyś, Prezes ZGK Sp. 

z o.o. w Morawicy Pan Wojciech Chrabąszcz, Kierownik MGOPS w Morawicy Pani Justyna 

Cesarz-Soja. 

Siedemnasta sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się  

28 listopada 2019 r. w Samorządowym Centrum Kultury w Morawicy (sala konferencyjna)  

z następującym porządkiem obrad. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  w  2019 roku  dotacji  na prace konserwatorskie, 

restauratorskie  lub roboty budowlane  przy zabytku  wpisanym do rejestru zabytków. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/86/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kieleckiemu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2019-2025. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto 

i Gminę Morawica nieruchomości gruntowej, położonej w Lisowie oznaczonej działką 

nr 451/11, z przeznaczeniem pod lokalizację przepompowni ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia. 
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12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/356/17 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 26 czerwca 2017 r. w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/79/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia maksymalnych kwot 

dofinansowania opłat  za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i form 

kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznane w roku 2019. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 0156T  

w miejscowości Chałupki. 

15. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:14. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia  

XVII sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Przewodniczący 

Rady Miejskiej na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że XVII sesja Rady Miejskiej   

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 13 radnych.  

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk przystąpił  

do drugiego punktu porządku obrad, czyli przyjęcia protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przystąpiono do głosowania. Protokół z XVI sesji Rady Miejskiej w Morawicy  

z dnia 30 października 2019 r. został przyjęty. Za przyjęciem protokołu było 12 radnych. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne:  

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 
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BRAK GŁOSU (1) 

Paweł Pajączkowski 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Protokół został przyjęty. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad. Burmistrz Miasta  

i Gminy Morawica Pan Marian Buras przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał Rady 

Miejskiej podjętych na XVI sesji Rady Miejskiej w Morawicy w dniu 30 października 2019 r. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w załączeniu do protokołu. 

Ad. 4 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad, dotyczącego sprawozdania  

z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między sesjami. Pan Burmistrz 

przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami.  

Ad. 5 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia w 2019 roku 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został 

poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. 

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/122/2019 w sprawie udzielenia w 2019 roku dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków została podjęta. Uchwała nr XVII/122/2019 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 6 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XII/86/19 Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

w/w uchwały został przedstawiony i przeanalizowany w czasie posiedzenia komisji stałych 

Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/123/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr XII/86/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 1 sierpnia 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kieleckiemu została podjęta. Uchwała nr XVII/123/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.7  

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Morawica na lata 2019-2025. Przewodniczący Rady 

poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie 

posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje 

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 
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Uchwała nr XVII/124/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2019-2025 została podjęta. Uchwała nr XVII/124/2019 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. 8 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta  

i Gminy na 2019 rok. Przewodniczący Rady poinformował, że w projekcie uchwały,  

a konkretnie w załączniku nr 3 dotyczącym limitów wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia 

planowane do poniesienia w 2019 roku dodano nowe zadanie: „Budowa Centrum Opiekuńczo-

Mieszkalnego w Brudzowie (2019-2023)”, o którym Pan Burmistrz wspomniał w swoim 

sprawozdaniu. Projekt w/w uchwały został przeanalizowany na posiedzeniu komisji stałych 

Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/125/2019 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2019 rok  została 

podjęta. Uchwała nr XVII/125/2019 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. 9 

 Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. Przewodniczący Rady poinformował, że w projekcie uchwały 

zmieniono uzasadnienie, m.in. podano powody mające wpływ na zaproponowane podniesienie 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2020.  Przewodniczący Rady poprosił o krótki 

komentarz w tej sprawie. 

Pan Burmistrz – poinformował, że sprawa omawiana była zarówno na posiedzeniu Komisji 

konsultacyjnej jak i na posiedzeniu Komisji stałych Rady Miejskiej, na których radni wyrazili 

akceptację zamierzeń projektu uchwały. Jest to niewielki wzrost stawek podatku od 

nieruchomości, w granicach 5%. Podatki nie były zmieniane od 2013 roku. Inflacja wtedy była 

na niskim poziomie. Jak wiemy teraz wszystkie koszty rosną, a z drugiej strony występują 
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ograniczenia dochodów, m.in. w związku z ulgami  w PIT. W ten sposób samorządy tracą na 

tym i z tego tytułu jest potrzeba niewielkiego podniesienia podatku od nieruchomości. Będzie 

to niedotkliwe dla mieszkańców, możliwe że nawet niezauważalne. A w skali gminy tworzy, 

to kwotę dochodu ok. 360 tys. zł, czyli jedna droga przy dofinansowaniu może zostać 

wykonana. Dziękuje radnym za zrozumienie, ponieważ czujemy się odpowiedzialni za budżet, 

za to żeby naszej gminy bardzo nie zadłużyć, ponieważ potem koszty obsługi długu są 

znaczące. Mam nadzieje, że ta decyzja również zostanie zrozumiana przez naszych 

mieszkańców.  

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/126/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta. Uchwała nr XVII/126/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę Morawica nieruchomości gruntowej, położonej  

w Lisowie oznaczonej działką nr 451/11, z przeznaczeniem pod lokalizację przepompowni 

ścieków. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany 

i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. 

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/127/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto  

i Gminę Morawica nieruchomości gruntowej, położonej w Lisowie oznaczonej działką  

nr 451/11, z przeznaczeniem pod lokalizację przepompowni ścieków została podjęta. Uchwała 

nr XVII/127/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany  

i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. 

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 13 radnych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/128/2019 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia została podjęta. Uchwała  

nr XVII/128/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXI/356/17 Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 26 czerwca 2017 r. w sprawie nadania 

Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy. Przewodniczący Rady 

poinformował, że projekt w/w uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie 
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posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje 

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Za głosowało 13 radnych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/129/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/356/17 Rady Miejskiej w 

Morawicy z dnia 26 czerwca 2017 r. w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Morawicy została podjęta. Uchwała nr XVII/129/2019 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. 13 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XI/79/19 Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia maksymalnych 

kwot dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i form 

kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznane w roku 2019. Przewodniczący Rady 

poinformował, że do projektu uchwały dodano dwie specjalności logopedie i psychologie, które 

będą dofinansowane. Projekt w/w uchwały został przeanalizowany przez radnych na 

posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje 

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 
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Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/130/2019 w sprawie zmiany uchwały nr XI/79/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Miasto i Gminę Morawica oraz ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia, na które 

dofinansowanie będzie przyznane w roku 2019 została podjęta. Uchwała nr XVII/130/2019 

stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wskazania wstępnej 

lokalizacji przystanków dla autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 

0156T w miejscowości Chałupki. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w 

uchwały został przeanalizowany i poddany dyskusji w czasie posiedzenia komisji stałych Rady 

Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto 

dyskusji. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Michał Jędrzejczyk, Łukasz Wojda 

Uchwała nr XVII/131/2019 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 0156T w miejscowości 

Chałupki została podjęta. Uchwała nr XVII/131/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15 

Następny punkt posiedzenia sesji, dotyczył Informacji Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Morawicy: 

- przekazanie informacji w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia 

wolności oraz praca społecznie użyteczna (w załączeniu do protokołu); 

- do Biura Rady wpłynęły dwie petycje:  
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a) jedna od Wojewody Świętokrzyskiego za pośrednictwem systemu EZD PUW. 

Przewodniczący odczytał krótką treść pisma: „Informuję, że w dniu 18 listopada 2019 r. do 

Wojewody Świętokrzyskiego wpłynęła pocztą elektroniczną petycja Pani Renaty Sutor  

w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa. Mając na uwadze treść złożonej 

korespondencji, na podstawie art. 6 ust. 1 ustawy o petycjach, w załączeniu przekazuję według 

właściwości przedmiotową petycję w zakresie punktu pierwszego dotyczącego zmiany 

przepisów prawa miejscowego.” Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymają 

petycję i na posiedzeniach komisji będziemy ją rozpatrywać.  

b) druga od Radnego Roberta Żołądka w sprawie budowy obwodnicy Morawicy i Woli 

Morawickiej w ciągu drogi krajowej Nr 73 – odcinek I Kielce-Morawica. Na ostatnim 

posiedzeniu Komisji stałych była ona analizowana i podjęliśmy stanowisko, które będzie 

przedstawione przez Pana Burmistrza w punkcie dotyczącym spraw różnych. 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady przystąpił do przedostatniego punktu dotyczącego spraw 

różnych.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi. 

Pan Burmistrz – poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisji stałych Pan Radny 

Robert Żołądek przedstawił kopię petycji firm zlokalizowanych przy drodze serwisowej, która 

to petycja była skierowana do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.  

Na posiedzeniu Komisji wywiązała się dyskusja na temat tej drogi, problemów jakie tam są.  

W związku z powyższym przygotowałem projekt stanowiska wspólnego Państwa sołtysów jak 

i radnych. Pan Burmistrz poprosił pracownika, aby rozdał radnym i sołtysom przygotowany 

projekt stanowiska, aby wspólnie mogli śledzić odczytywaną treść (stanowisko Rady Miejskiej 

w Morawicy oraz sołtysów sołectw z terenu Miasta i Gminy Morawica w sprawie Budowy 

obwodnicy Morawicy i Woli Morawickiej w ciągu drogi krajowej nr 73, w załączeniu do 

protokołu). Jest to temat świeży, więc jakby były jakieś uwagi, coś trzeba byłoby zmienić, 

poprawić, to jest szansa aby to uczynić. Chce powiedzieć, że problemy jakie towarzyszą  

w związku z budową tej drogi, są szersze niż tylko ta petycja przedsiębiorców. To również jest 

bardzo ważny wniosek. Stąd tutaj są one ujęte wszystkie. My występowaliśmy w tych 

sprawach, jako Urząd Miasta i Gminy w Morawicy do Generalnej Dyrekcji. Wydaje mi się, że 

to stanowisko będzie ważnym, dodatkowym wzmocnieniem naszej argumentacji również 

Państwa stanowisko jako radnych i sołtysów. Podczas przedstawiania wspólnego stanowiska  

w sprawie budowy obwodnicy Pan Burmistrz zgłosił autopoprawkę do projektu, aby 

poszerzenie zaprojektowanej drogi dojazdowej położonej po zachodniej stronie było od węzła 
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na skrzyżowaniu z ul. Żeromskiego w Bilczy do ul. Żurawiej w Piasecznej Górce (dot. pkt 3 

projektu stanowiska). Prosiłbym, aby z taką autopoprawką Państwo przyjęli, to stanowisko. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym temacie:  

W dyskusji udział wzięli:  

- Radny Robert Żołądek – serdecznie podziękował za przygotowanie tego stanowiska, jako 

odpowiedź na przedstawianą na Komisji stałej petycji, reprezentującą interesy i stanowisko 

wszystkich przedsiębiorców, którzy na tym terenie działają. Jeśli chodzi o tą poprawkę do 

projektu stanowiska, to chciałbym tylko dodać że można przedłużyć ten odcinek, możliwość 

poszerzenia tej drogi dojazdowej serwisowej do granic miejscowości. Firmy mieszczące się  

w strefie miejskiej, indywidualnie składają takie pisma, m.in. firma FABET, ponieważ dla nich 

sytuacja jest jeszcze bardziej kryzysowa, gdyż oni tam nie mają żadnego wyjazdu, jest on 

bardzo utrudniony. Ponadto oni produkują elementy, które są bardzo nietypowe. Jeszcze raz 

bardzo dziękuje za przygotowanie tego stanowiska. Miejmy nadzieje, że będziemy skuteczni  

w tych działaniach, że odpowiedź będzie pozytywna. Na tym etapie, w momencie w którym 

projekt będzie zatwierdzony, będzie możliwość dokonania tych zmian, które jak Pan Burmistrz 

przeczytał w tym stanowisku, czarno na białym tłumaczą, że są konieczne, ponieważ projekt  

w tej postaci budowy tych dróg jest nieodpowiedni, a wręcz wadliwy. 

Pan Burmistrz – jeśli chodzi o poszerzenie pasa drogowego, to jesteśmy przeciwni poszerzania 

go na wysokości szkoły, przedszkola w Bilczy. Zależy nam, aby w tym miejscu ruch był jak 

najmniejszy, wyłącznie dla samochodów osobowych. Natomiast z tego, co wiem firma FABET 

jest blisko węzła Jawornia i nie będzie miała problemu z wyjazdem. Natomiast puszczenie 

ciężkich samochodów na tym odcinku, z naszego punktu widzenia jest niewskazane. 

Radny Krzysztof Strąk – wnioskuje, aby na stronie urzędu znalazła się nasza petycja razem ze 

szkicem, aby jeszcze mieszkańcy wypowiedzieli się w tym temacie. 

Sołtys wsi Łabędziów Pani Agnieszka Orlińska – tutaj chodzi o I etap budowy obwodnicy, a ja 

mam pytanie czy do urzędu dotarły dokumenty przedstawiające dwie koncepcje przygotowane 

przez Generalną Dyrekcję Dróg dotyczące odcinka od Morawicy do Woli Morawickiej, w 

głównej mierze chodzi o Łabędziów. 

Pan Burmistrz – znam problem. Nie zostały do nas przysłane żadne koncepcje. Na pewno kiedy 

zostaną przedłożone konkretne propozycje, wtedy się do tego odniesiemy. 

Sołtys wsi Podwole Pani Teresa Górecka – w sprawie ograniczenia tonażu na ul. Dolomitowej. 

W związku z powyższym czy, to ograniczenie będzie dotyczyło również mieszkających tam 

transportowców, którzy muszą dojechać do bazy? Jeśli znak ograniczenia tonażu zostanie,  
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w tym miejscu umieszczony, to czy znajdzie się pod nim informacja, że to ograniczenie tonażu 

nie dotyczy mieszkających tam transportowców? 

Pan Burmistrz – znak znajdujący się tam, ma napis że to ograniczenie nie dotyczy 

mieszkańców. Chcę poinformować, że droga ta ma ograniczenie nośności. Zgodnie z projektem 

technicznym i z tym jak ona została zbudowana niektóre pojazdy o określonym ciężarze ze 

względów technicznych nie powinny się po tej drodze poruszać i nie ma znaczenie czy pojazdy 

są lokalne czy nie, ponieważ ta droga takiego ciężaru nie przeniesie. Z tego powodu będziemy 

się starali ograniczyć tam tonaż. Oczywiście zdajemy sobie sprawę z faktu, że transportowcy 

muszą wrócić do bazy, ale wtedy samochody te ważą ok 16 t. bez załadunku. Zwrócimy się  

z prośbą do mieszkańców, aby samochody załadowane, które ważą ok. 40 t. po prostu na tę 

drogę nie wjeżdżały, dla dobra wszystkich, ponieważ droga po 2, 4 latach nie wytrzyma takiego 

nacisku. Wiemy jaki tam jest teren – gliniasty, jak ta droga wyglądała wcześniej. Także jest to 

nasza wspólna troska o utrzymanie tej drogi. 

Sołtys wsi Podwole Pani Teresa Górecka – dziękuje za odpowiedź. Chciałam tylko zauważyć, 

że czasami samochody załadowane muszą zjechać do bazy, chociaż by w celach serwisowych, 

gdyż zdarzają się różne przypadki. 

Pan Burmistrz – jeżeli taka sytuacja wystąpi raz lub dwa razy w roku, to się nic nie dzieje. 

Natomiast gdy te samochody zładowane będą zjeżdżać do bazy częściej, to trudno będzie 

uwierzyć dlaczego tak często się psują. Liczymy na współpracę. 

Radny Leszek Cygan – rozumiem, że na temat petycji zakończyliśmy już dyskusje, a teraz 

możemy przejść na inną tematykę. 

Przewodniczący Rady – przegłosujemy przedstawione stanowisko w sprawie obwodnicy  

z wniesioną przez Pana Burmistrza autopoprawką. 

Radny Leszek Cygan – w takim razie później zabiorę głos po przegłosowaniu. 

Przewodniczący Rady – poprosimy o przygotowanie głosowania, w między czasie sprawy 

różne. 

Radny Leszek Cygan – prace nad przygotowaniem projektu budżetu na 2020 rok, są już chyba 

na etapie końcowym, to prosiłbym o informacje na następną sesje – jaki wpływ na dochody 

budżetu gminy mają wpływ nowe przepisy podatkowe, tzn. o ile mniejszy będzie wpływ  

z podatków. Wiadomo, o które przepisy chodzi nie będę ich wymieniać. Ponadto jak się 

zwiększą wydatki gminy związane z podwyżką płacy minimalnej dla oświaty. Przy czym żeby 

była jasność ja nie mówię, tego z powodu, że mam coś przeciwko temu, że ludzie więcej 

zarabiają czy mniejszy podatek płacą, tylko chciałbym wiedzieć jak to wpływa na budżet. 
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Sołtys wsi Radomice II Pani Dorota Sabat – dziękuje Panu Burmistrzowi, koleżanką i kolegą 

sołtysom i Państwu Radnym za uczestnictwo w pogrzebie mojej mamy. 

Sołtys wsi Łabędziów Pani Agnieszka Orlińska – w sprawie planu zagospodarowania 

przestrzennego na jakim jest etapie? 

Pan Burmistrz – niestety studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania przestrzennego, 

projekt tego studium po raz kolejny został odesłany do poprawki przez Regionalną Dyrekcję 

Ochrony Środowiska. Czekamy na uzupełnienie tych poprawek i zaakceptowanie tego. Mamy 

z tym wiele problemów, kolejne stanowiska przyrodnicze. Nie chcę wchodzić w szczegóły.  

Po prostu przedłużają się prace z tym związane. Prace trwają, ale oczekiwania RDOŚ są 

wysokie. 

Sołtys wsi Kawczyn Pan Michał Wiącek – w sprawie ograniczenia tonażu do 12 t.  

w miejscowości Chmielowice i Kawczyn, które jest od wakacji, a nic się nie zmieniło. 

Dzwoniłem w tej sprawie do Komendanta Policji w Morawicy. Mam monitoring na to 

skrzyżowanie i w ciągu doby przejechało 123 samochody ciężarowe. Można zrobić monitoring 

aby nagrywało tablice rejestracyjne. Można umieścić tabliczkę z napisem „Wieś 

monitorowana” z atrapą kamery, co będzie odstraszać kierowców do jazdy w tym miejscu. Nie 

mamy chodnika. Jest bardzo niebezpiecznie, gdy tą trasą poruszają się dwa tiry, a poboczem 

idą dzieci do szkoły i ze szkoły. Pojazd jadący z górki osiąga prędkość ok. 140 km/h, ponadto 

jadący pojazd od Dębskiej Woli i na skrzyżowaniu mamy tłok. Tam nie ma miejsca na dwa 

tiry, droga jest zniszczona , a dzieci chodzą po rowach. 

Pan Burmistrz – jeszcze raz zgłosimy, to na policję. Takie konkretne informacje są jak 

najbardziej wskazane i przydatne dla policji. Wieści, że policja każe w tym miejscu mandatami 

rozniosą się bardzo szybko. Wystarczy, że kilka osób zapłaci solidne mandaty. Zwrócimy się 

do Powiatu, ponieważ jest to droga powiatowa o zamontowanie znaku z informacją „Wieś 

monitorowana”. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że teraz nastąpi głosowanie w sprawie: 

Stanowisko Rady Miejskiej w Morawicy oraz sołtysów sołectw z terenu Miasta i Gminy 

Morawica w sprawie Budowy obwodnicy Morawicy i Woli Morawickiej w ciągu drogi 

krajowej nr 73. Przystąpiono go glosowania. Za głosowało 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Piecyk, Łukasz Wojda 

Ponadto obecni na posiedzeniu sesji sołtysi również głosowali poprzez podniesie ręki w tej 

sprawie. Za głosowało 19 sołtysów. Stanowisko zostało przyjęte. 

Sołtys wsi Dyminy Pan Mateusz Wójcik – w sprawie budowy rowu odwadniającego ul. Zacisze 

w kierunku ul. Folwark kiedy ewentualnie rozpoczęłyby się prace? 

Zastępca Burmistrza – prawdopodobnie w tym tygodniu, jeśli pogoda pozwoli. Zrobiony został 

pomiar geodezyjny, zmieniła się trochę koncepcja oczyszczenia rowu – na druga stronę. 

Obawiano się odkrycia wodociągu. W ten sposób czyszczenie rowu odbędzie się po drugiej 

jego stronie niż to było ustalane na miejscu w trakcie wizji lokalnej. 

Sołtys wsi Łabędziów Pani Agnieszka Orlińska – w sprawie dróg, czy są jakieś plany w sprawie 

Łabędziowa – drogi powiatowej na końcu ul. Długiej z ul. Radomicką. Czy ewentualnie zostały 

rozpoczęte rozmowy dotyczące mostku na trasie Łabędziów-Morawica przy zalewie. 

Wnioskowała na piśmie w tej sprawie, ten mostek jest za wąski i stwarza zagrożenie dla 

uczestników ruchu drogowego. 

Zastępca Burmistrza – Pan Burmistrz w swoim sprawozdaniu przedstawiał drogi, które 

realizujemy razem z Powiatem na lata 2019-2020. Jeżeli chodzi o drogę z Łabędziowa  

w kierunku Radomic, to zadanie wymaga przygotowania wstępnej dokumentacji projektowej. 

W związku z powyższym zostało zgłoszone do funduszu dróg na lata 2020-2021. Nie ma 

jeszcze listy zadań, które Wojewoda zatwierdzi do dofinansowania. Jeśli, to zadanie otrzyma 

dofinansowanie, to w przyszłym roku przygotowany zostanie projekt, wybrany wykonawca, 

który zrealizuje to zadanie. W związku z tym mostkiem przy zalewie, nie otrzymaliśmy jeszcze 

od Powiatowego Zarządu Dróg koncepcji w tym temacie. Wiemy, że prace trwają. 

Pan Burmistrz – nasza sugestia dla Powiatu dla drogi od Łabędziowa w kierunku Radomic jest 

taka aby na tym skrzyżowaniu powstało niewielkie rondo oraz poszerzyć drogę w kierunku 

Radomic. 

Radny Leszek Cygan – na ostatniej sesji bardzo krytykowałem ZGK w Morawicy. Teraz 

chciałem podziękować za to, że wykonali to o co prosiłem, czyli naprawiona huśtawka i furtka, 

zamontowanych 6 stojaków rowerowych, które zostały zakupione z funduszu sołeckiego. 
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Przewodniczący Rady – złożył gratulacje na ręce radnego i radnej z okazji narodzin swoich 

potomków. Złożył kondolencje i wyrazy szczerego współczucia z powodu śmierci mamy 

naszego kolegi radnego Wiesława i Sołtys wsi Radomice Pani Doroty. 

Na tym Przewodniczący Rady zakończył punkt dotyczący spraw. 

Ad. 18 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan 

Bartosz Kruk zakończył obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. Protokolant: Małgorzata Orlińska 


